

EDİTÖRDEN

Değerli Okuyucular,

Ortadođu ve göç alanlarında yapılan nitelikli çalışmalarını okuyucuya ulařtırmak amacıyla çıktığımız bu yolda yeni sayımızı sizlerle buluřturmanın mutluluđunu yaşıyoruz. Ortadođu ülkelerinin dini, sosyal, siyasal, ekonomik ve kültürel durumlarının yanı sıra insanlığı ilgilendiren göç olgusunu konu edinen çalışmalarını merkeze alan dergimizin bu sayısında farklı disiplinlerden çalışmalara yer verilmiştir. Ortadođu ve Göç dergisinin bu sayısında beř araştırma makalesi ve iki kitap değerlendirmesi bulunmaktadır.

“Comparative Analysis of Putin-Medvedev Foreign Policy Making: Syria and Libya Case” başlıklı makalesinde Muhammet Koçak, Ortadođu bölgesine yönelik Rusya’nın dış politikasında yaşanan deđişimleri açıklamaya çalışmıştır. Rusya’nın Libya ve Suriye’ye yönelik alınan Birleşmiş Milletler Genel Kurulu kararında neden farklı bir politika izlediđi probleminden hareket edilen bu çalışmada karar birimi analizi merkeze alınmıştır. Yazar, bu makale ile Rusya’nın Ortadođu’da izlediđi politikayı anlamlandırmaya yönelik alternatif bir bakış açısı sunmuş ve Rus dış politikası ile ilgili mevcut literatüre katkı sağlamayı hedeflemiştir.

“Sparta mı Truva Atı mı? Birleşik Arap Emirlikleri’nin Bölgesel Güç Serüveni” başlıklı çalışmada ise Zehra Karayel, Arap Baharı sürecinden itibaren Birleşik Arap Emirlikleri’nin dış politika davranışlarında önemli bir deđişim yaşandığı tespitinde bulunmuş, bölgede artan çok kutupluluđun Birleşik Arap Emirlikleri gibi küçük devletlerin gelecekteki çıkarlarını daha iyi gözetmesine izin verdiđi ifade etmiştir.

Şehadet Bulut tarafından kaleme alınan “Ortadođu Ülkelerinde Kamu ve Özel Sağlık Harcamalarının Beklenen Yaşam Süresine Etkisi” başlıklı makalede, Ortadođu coğrafyasında yer alan on sekiz devletin kamu ve özel sağlık harcamalarının doğumda beklenen yaşam süresine etkileri incelenmiştir. Çalışma neticesinde kamu ve özel sağlık harcamalarının uzun vadede yaşam beklentisi üzerinde etkili olup olmadığı üzerine bir tartışma yürütülmüştür.

Göç olgusunu konu edinen ve nitel yöntemi benimseyen çalışmalarda uygulanan yöntem ve tespit edilen eksiklikler Mehmet Fatih Gülođlu tarafından “Nitel Göç Arařtırmalarının Yöntemlerine Eleřtirel Bir Katkı” bařlıđıyla kaleme alınan çalışmada ele alınmıřtır. DergiPark sisteminde yer alan, 2018 yılı ve sonrasında yayımlanmıř, bařlık bölümünde göç anahtar terimini içeren arařtırmalar arasından tesadüfi örnekleme ile belirlenen makaleler incelenmiř ve bu makalelerde nitel yöntemin uygulanması noktasında tespit edilen eksiklikler altı tema altında eleřtirel bir okumaya tabi tutulmuřtur.

Sakramentler fikrinin Kutsal Kitap’a dayandıđı ve ‘Mesih sırrı’ fikrinin, sakramentler teolojisinin çıkıř noktası, dayanađı ve kaynađı olduđu vurgulanan “Mesih Sırrı: Sakramentler Fikrinin Kutsal Kitap’taki Dayanađı (Pavlus)” adlı çalışmada Canan Seyfeli, ele alınan Hıristiyanlıđın temel fikirlerinin bugünkü řekliyle ilk defa Pavlus tarafından oluřturulduđunu ve Mesih sırrı fikrinin Pavlus’a ait olduđunu öne sürmüřtür.

Yukarıda bahsedilen beř makalenin yanı sıra dergimizin bu sayısında yakın zamanda yayımlanan ve okuyucu ile buluřan iki kitap deđerlendirmesine yer verilmiřtir. Yasin Meral’in yazdıđı *Yahudi Kaynakları Iřıđında Yahudilik* isimli eserin deđerlendirmesini Safiye Merve Özkaldı yapmıřtır. Halil Özřavlı’nın arřiv belgelerine dayanarak kaleme aldıđı hacimli çalışması *Ermeni Terörizmi Tehdit-Taktik-Tedhiř* ise Mustafa Koyuncu tarafından deđerlendirilmiřtir.

Ortadođu ve Göç dergisi olarak bu sayıda yer alan çalışmaların okuyucularımıza katkı sunmasını temenni ediyoruz. Son olarak bu sayımızın ortaya çıkmasında çalışmalarıyla katkıda bulunan yazarlarımıza, kıymetli görüřlerini bildiren hakemlerimize ve dergimizin yayımlanması ařamasında emeđi geçen arkadaşlarımıza teřekkürü bir borç biliriz.

Saygılarımızla...

Dr. Abdullah ALTUNCU

FROM EDITOR

Dear Readers,

We are happy to present our new issue to you on this road that we set out to convey qualified studies in the fields of the Middle East and the migration. In this issue of our journal, which focuses on the religious, social, political, economic and cultural situations of the Middle East countries, as well as the studies on the migration phenomenon that concerns humanity, studies from different disciplines are included. There are five research articles and two book reviews in this issue of the Journal of Middle East and Migration Studies.

In his article titled "Comparative Analysis of Putin-Medvedev Foreign Policy Making: Syria and Libya Case", Muhammet Koçak tried to explain the changes in Russia's foreign policy towards the Middle East region. The article tries to answer question why Russia follows a different policy in the United Nations General Assembly resolution on Libya and Syria. The author presented an alternative perspective to make sense of Russia's policy in the Middle East and aimed to contribute to the existing literature on Russian foreign policy.

In the article "Sparta or Trojan Horse? The Regional Power Adventure of the United Arab Emirates", Zehra Karayel determined that there has been a significant change in the foreign policy behavior of the United Arab Emirates since the Arab Spring. She also discusses that how increasing multipolarity in the region provide small states such as the United Arab Emirates better protection for their future interests.

In the article titled "The Effect of Public and Private Health Expenditures on Expected Life expectancy in Middle Eastern Countries" written by Şehadet Bulut, the effects of public and private health expenditures of eighteen states in the Middle East geography on life expectancy at birth were examined. As a result of the study, a discussion was conducted on whether public and private health expenditures have an effect on life expectancy in the long run.

Mehmet Fatih Güloğlu examines how academic articles in the field of migration adopt qualitative method. In his work "A Critical Contribution to

the Methods of Qualitative Migration Studies", he examines seven articles in the DergiPark index which are determined by random sampling. The deficiencies identified in the application of the qualitative method in these articles were subjected to a critical reading under six themes.

In the study titled "The Secret of the Christ: The Biblical Basis of the Idea of the Sacraments (Paul)", it is emphasized that the idea of the 'Christ secret' is the foundation and source of the theology of the sacraments. Canan Seyfeli explains that the main ideas of the Christianity discussed today are created by Paul and that the idea of the mystery of Christ belonged to Paul himself.

In addition to the five articles mentioned above, this issue of our journal includes two book reviews that were recently published. Safiye Merve Özkaldı reviewed the work named *Judaism in the Light of Jewish Sources* written by Yasin Meral. The voluminous work of Halil Özşavlı, based on archival documents, *Armenian Terrorism: Threat-Tactical-Terrorism* were reviewed by Mustafa Koyuncu.

As the Middle East and Migration journal, we hope that the studies in this issue will contribute to our readers. Finally, we would like to thank our authors who contributed with their work to the emergence of this issue, our referees who gave their valuable opinions, and our friends who contributed to the publication of our journal.

Regards...

Dr. Abdullah ALTUNCU

كلمة رئيس التحرير

الى القراء الأعزاء،

يسعدنا أن نقدم لكم عددنا الجديد على الطريق الذي وضعناه لجمع القراء مع الدراسات المؤهلة في الشرق الأوسط ومجالات الهجرة. في هذا العدد من مجلتنا، والذي يركز على الأوضاع الدينية والاجتماعية والسياسية والاقتصادية والثقافية لدول الشرق الأوسط، بالإضافة إلى الدراسات حول ظاهرة الهجرة التي تهم الإنسانية، تم تضمين دراسات من مختلف الاختصاصات. هناك خمس مقالات بحثية ومراجعتان لكتاب في هذا العدد من مجلة "الشرق الأوسط والهجرة".

في مقالته بعنوان "تحليل مقارن لصنع السياسة الخارجية لبوتين وميدفيدف: حالة سوريا وليبيا"، حاول محمد كوجاك شرح التغييرات في السياسة الخارجية لروسيا تجاه منطقة الشرق الأوسط. في هذه الدراسة، التي تناقش مشكلة غاية في الأهمية وهي: لماذا تتبع روسيا سياسة مختلفة في قرار الجمعية العامة للأمم المتحدة بشأن ليبيا وسوريا؟ يكون تحليل وحدة القرار في المركز. من خلال هذا المقال، قدم المؤلف منظوراً بديلاً لفهم سياسة روسيا في الشرق الأوسط ويهدف إلى المساهمة في الأدبيات الموجودة حول السياسة الخارجية لروسيا.

أما في الدراسة المعنونة "سبارتا أم حصان طروادة؟ مغامرة القوة الإقليمية في الإمارات العربية المتحدة"، فقد أقرت زهرة كرايل أن هناك تغييراً كبيراً في سلوك السياسة الخارجية لدولة الإمارات العربية المتحدة منذ عملية الربيع العربي، وأن التعددية القطبية المتزايدة في المنطقة تسمح بذلك للدول الصغيرة مثل الإمارات العربية المتحدة لحماية مصالحها المستقبلية بشكل أفضل.

في المقال الذي يحمل عنوان "تأثير نفقات الصحة العامة والخاصة على متوسط العمر المتوقع في دول الشرق الأوسط"، للباحث شهادة بولوت، تمت من خلاله دراسة آثار النفقات الصحية العامة والخاصة لثمانية عشرة دولة في جغرافيا الشرق الأوسط اعتماداً على متوسط العمر المتوقع عند الولادة. نتيجة للدراسة، تمت مناقشة مسألة ما إذا كانت النفقات الصحية العامة والخاصة لها تأثير على متوسط العمر المتوقع على المدى الطويل.

تمت مناقشة الطريقة المطبقة وأوجه القصور المحددة في الدراسات التي تتناول ظاهرة الهجرة واعتماد الأسلوب النوعي في الدراسة التي كتبها محمد فأتح جول أوغلو بعنوان "مساهمة نقدية في مناهج دراسات الهجرة النوعية". كما تم تقييم المقالات المنشورة بتركيا في 2018 وما بعده، والتي تم تحديدها عن طريق أخذ عينات عشوائية من بين الدراسات التي تحتوي على مصطلح المفتاح: الهجرة في قسم العنوان، كما تم إخضاع أوجه القصور التي تم تحديدها في تطبيق الطريقة النوعية في هذه المقالات لقراءة نقدية تحت ستة مواضيع.

في دراسة بعنوان "سر المسيح: الأساس الكتابي لفكرة الأسرار المقدسة (بولس)"، والتي أكدت أن فكرة الأسرار تستند إلى الكتاب المقدس وأن فكرة "سر المسيح" هو نقطة البداية وأسس لاهوت الأسرار المقدسة ومصدرها، يوضح جانان سيفيلي من خلال هذه الدراسة أن الأفكار الرئيسية للمسيحية التي نوقشت اليوم هي أنه ادعى أن بولس ابتكرها لأول مرة وأن فكرة سر المسيح يخص بولس.

بالإضافة إلى المقالات الست المذكورة أعلاه، يتضمن هذا العدد من مجلتنا مراجعتين لكتابين تم نشرهما مؤخراً وقابلهما القارئ. أولها تقييم كتاب بعنوان "اليهودية في ضوء المصادر اليهودية"، من إعداد صافية مروة أوزقاضي ونشر قبل فترة وجيزة، بقلم ياسين مرال. والآخر هو مراجعة لكتاب بعنوان "التهديد الإرهابي الأمريكي - التهديد والقتل والإرهاب"، بقلم مصطفى كويونجو وكتبه خليل أوزشاولي.

بصفتنا "مجلة الشرق الأوسط والهجرة"، نأمل أن تساهم هذه الدراسات في تقديم الفائدة لقرائنا. أخيرًا، نود أن نشكر المؤلفين الذين ساهموا بأبحاثهم في هذا العدد، ولا يفوتنا أن نقدم شكرنا لمحكمينا الذين لم يبخلوا بأرائهم القيمة، لأصدقائنا الذين ساهموا في نشر مجلتنا.
مع تحياتنا.....

د. عبد الله آلتنوجو

